Mary- A Biblical Walk with the Blessed Mother
在聖言中與聖母同行
Session 2- The Annunciation -Luke 1:26-38
第二課–聖母領報 - 路加福音 1:26-38
The Angel's Greeting (Luke 1:28)

天使的問候(路加福音)
1. Read Luke 1:28. The angel's first word to Mary, "Hail" (Gk., chaire), literally means "rejoice." The command to rejoice evokes several notable occasions in the Old Testament, where it is used to address "Daughter Zion"-a biblical symbol for the faithful remnant of God's people.

天使對瑪利亞的第一句話 「萬福」 (希臘文, chaire)， 字面意思是 「喜樂」。喜樂的指令勾起了在舊約中幾個獨特的場境，它用來稱呼 「熙雍女子」--為聖經中天主子民尚存忠信的象徵。
a. Consider the following prophecies, and record the reasons God's people will one day be called to "rejoice."
考慮以下預言，並記錄天主的子民將會有一天獲得「喜樂」的原因。
Zephaniah 3:14

索福尼亞
Zecharlah 9:9
匝加利亞
b. In light of this background, what do you think Gabriel’s command to rejoice signals to Mary?

根據這背景， 你認為加俾額爾的喜樂指令對瑪利亞發出的是什麼訊息？
2. Mary is not the first person to hear the assurance that, 'The Lord is with you." This expression. Is frequently used by God (and his angels) to address someone who is called to an important mission.

瑪利亞並不是第一個聽到「主與你同在」的保證。天主和他的天使經常使用這個方式， 向那些被召叫擔當重要使命的人作表述。
a. Read the following verses about the call of two Old Testament heroes, Moses and Gideon. Record the missions they are given, the obstacles or fears they face and what God says-in response. Then do the same for the verses related to Mary.
閱讀以下關于兩個舊約英雄，梅瑟和基德紅被召喚的經文。記錄他們的使命、面臨的障礙或恐懼、 以及天主所說的回應。然後對與瑪利亞相關的經文做同樣的事情。
	Biblical Character

聖經人物
	Mission

使命
	Obstacle/Fear

障碍/恐惧
	God's Assurance

天主的保证

	Moses 

(Exodus 3:10-12)

梅瑟
	
	
	

	Gideon

(Judges 6:14-18)

基德紅
	
	
	

	Mary

(Luke 1:28-38)

瑪利亞
	
	
	


b. What similarities do you notice between these three scenes?

你在這三個情境之間有什麼相似之處？
c. Given the way the assurance that "the Lord will be with you" is used by God and his angels in the Old Testament, what do you think Gabriel's words, "The Lord is with you," are meant to indicate to Mary even before the message is given?

既然天主和祂的天使在舊約中使用 「主與你同在」的保證， 你認為加俾額爾向瑪利亞發出訊息之前說「主與你同在」 是指明什麼？
Mary Initial Response (Luke 1:29)

瑪利亞最初的反應
3. Read Luke 1:29. On hearing the angel's greeting, Luke tells us that Mary is "greatly troubled." Why do you think she responds this way?

讀路加福音1:29 聽到天使的問候，路加告訴我們，瑪利亞“驚惶不安”。 你覺得為什麼她有這樣的回應？
The Mission Revealed (Luke 1:30-37)

使命的揭示- 路加福音- 1:30-37

4. The angel reveals Mary's mission in verse 31: "You will conceive in your womb and bear a son, and you shall call his name Jesus." Mary is to become a mother. But as the angel continues, he makes clear that the child she will bear will not be any ordinary child. Gabriel's words echo the famous promise God made to King David in 2 Samuel 7 to establish an everlasting dynasty through David's descendants.

在三十一節中天使揭示了瑪利亞的使命「妳將懷孕生子，並要給衪起名叫耶穌。」瑪利亞要成為母親。但天使繼續明確地表示，她所承擔的孩子將不會是普通的孩子。加俾額爾的說話呼應了天主在撒下第七章中向達味王許下的承諾, 通過達味的子孫建立一個永恆的王朝。
a. Read 2 Samuel 7:9-16; then review Luke 1:31-33. Record the similar phrases in the box below.

讀撒慕耳下 7:9-16;然後回顧路加1:31-33。在下面的方框中記錄類似的短語。
	God's Promise to David 2 Samuel 7:9-16

天主對達味的許諾
	Gabriel's Announcement to Mary Luke 1:32-33

加俾額爾對瑪利亞的宣報

	2 Samuel 7:9

撒慕耳下
	
	Luke 1:32

路加福音
	

	2 Samuel 7:14

撒慕耳下
	
	Luke 1:32

路加福音
	

	2 Samuel 7:13

撒慕耳下
	
	Luke 1:32

路加福音
	

	2 Samuel 7:16

撒慕耳下
	
	Luke 1:33
路加福音
	


b. How might these Old Testament Scripture passage shed light on what the angel Gabriel is telling Mary about the child she will bear?

這些舊約經文怎樣揭示了天使加俾額爾告訴瑪利亞她將要懷有的孩子？
5. Read Luke 1:34-35. Awed by the angel's announcement, Mary wonders how it can be true-particularly because she is a virgin.

閱讀路加福音 1：34-35。 由於天使的宣布，瑪利亞想知道這事怎能成就 - 特別是因為她是一個童貞女。
a. How does the angel respond to Mary's question?

天使如何回應瑪利亞的問題？
b. Catechism Connection: Read CCC 485 and 723. What do these paragraphs add to your understanding?

連接教理：閱讀 CCC 485和 723.這些段落增加了你什麼的理解？
6. Read verses 36-37. Here, the angel informs Mary of Elizabeth's miraculous pregnancy with John The Baptist. What details are given to Mary about Elizabeth's pregnancy, and how might they strengthen Mary's faith and provide reassurance?

閱讀 36-37節。天使在這裡告訴瑪利亞有關依撒伯爾奇蹟地懷有洗者約翰。關於依撒伯爾的懷孕，有什麼的細節告訴瑪利亞？這細節又怎能加強瑪利亞的信心， 並提供重申的保証？
Mary, Servant of the Lord (Luke 1:38)

瑪利亞，上主的婢女- 路加福音1:38
7. Read verse 38. In response to God's call in her life, Mary refers to herself as a “handmaid of the Lord.” The word for handmaid (doule) refers to a servant or slave.

閱讀第 38節。為了回應天主在生命中的呼召，瑪利亞把自己稱為「上主的婢女」。婢女（doule）這個詞是指僕人或奴隸。
a. Think about what it means to be a servant or slave. What does Mary's description of herself as a servant of the Lord and her response, "Let it be [done] to me according to your word," tell us about how she views her relationship with God?

想想成為僕人或奴隸是什麼意思。 從瑪利亞描述自已是天主的婢女及她的回應「願照你的話成就於我吧!」如可顯示她自已興天主的關係？
b. Read Matthew 6:10. How does Mary's response in Luke 1:38 relate to the way Jesus teaches us to pray?

閱讀瑪竇福音 6:10瑪利亞在路加福音 1:38中的回應，如何與耶穌教導我們的祈禱方式有關？
c. Read Luke 22:42. How does Mary's response relate to Jesus' own example?

閱讀路加福音22:42。 瑪利亞的回應與耶穌自己的榜樣有何關係？
